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Tfn:    
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Uppföljning av FOU-rådet 2022 och summering 
av rådets arbete mandatperioden 2019-2022 
 
I Reglemente för regionstyrelsen (RS/2342/2016) framgår vilka uppgifter regionstyrelsen 

har för mandatperioden 2019-2022. Där anges bland annat att regionstyrelsen ska följa de 

frågor som kan inverka på Region Jämtland Härjedalens utveckling och ekonomiska 

ställning. I regionstyrelsens verksamhetsplan för 2022 finns en uppföljningsplan som visar 

vilka områden som särskilt ska följas upp under året. Enligt uppföljningsplanen för 2022 

ska styrelsen följa upp FoU-rådets arbete på sitt möte den 6 december.   

 

Den här rapporten redovisar FoU-rådets arbete under 2022. Rapporten ger också en 

övergripande summering av rådets arbete under mandatperioden 2019-2022 samt medskick 

inför kommande mandatperiod. 

 

FoU-rådets organisation och uppdrag 
 
Enligt reglemente för regionstyrelsen ska regionstyrelsen ansvara för forskning och 

utveckling.  

 

För att politiskt ha fördjupad kunskap om verksamheten inom forskning, utveckling och 

innovation (FoUI) i Region Jämtland Härjedalen finns ett FoU-råd. FoU-rådet ska arbeta i 

nära samverkan med Region Jämtland Härjedalens Forskningsråd. FoU-rådets uppdrag 

regleras i ett reglemente (RS/225/2019). Den senaste versionen av reglementet fastställdes 

av regionstyrelsen 2019-05-19 § 84. 

 

Rådets uppgifter: 

 

FoU-rådet har följande uppgifter: 

 

▪ Bevaka strategiska och övergripande frågor av vikt för Region Jämtland Härjedalens 

samlade FoUI-verksamhet. 

▪ Bevaka pågående forsknings- och innovationsprojekt 

▪ Bevaka strategiska utbildningsfrågor av vikt för Region Jämtland Härjedalens 

samlade utbildningsansvar. 

▪ Bevaka policyfrågor av betydelse för den egna FoUI-verksamheten inklusive frågor 

utifrån ett jämställdhets-, jämlikhets- och miljöperspektiv. 

▪ Representera Region Jämtland Härjedalen i FoUI frågor i länet och i samverkan 

med norra sjukvårdsförbundet (NRF). 
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▪ Stimulera samarbete med FoU-Jämt, akademia, andra FoUI-aktörer samt 

näringslivet i länet och där det är möjligt och motiverat även utanför länet. 

▪ Hålla regionstyrelsen underrättad om mer övergripande skeenden och vid behov 

lyfta frågor till styrelsen för behandling. 

 

Rådets organisation 

 

▪ FoU-rådet består av tre ledamöter utsedda inom regionstyrelsen. Rådet utser inom 

sig ordförande och vice ordförande. Uppdraget utförs inom ramen för befintlig 

styrelsearvodering.  

▪ FoU-direktör är ordinarie tjänstemannastöd för FoU-rådet. Andra tjänstemän 

adjungeras vid behov. 

▪ Rådet ska sammanträda vid behov. Skriftlig kallelse med förslag på dagordning 

sänds till rådets medlemmar senast en vecka före sammanträde. Vid sammanträde 

förs protokoll som justeras.  

▪ Protokollsutdrag skickas till dem som är berörda av visst ärende. Fullständiga 

protokoll ska delges regionstyrelsen. 

 

Fokusområden under mandatperioden 2019-2022 
 
Det finns ett antal områden som FoU-rådet under mandatperioden 2019-2022 särskilt valt 

att fördjupa sig inom. Dessa områden har efter beslut i rådet följts genom återkommande 

redovisningar och fördjupningar på rådets möten under hela mandatperioden. Det handlar 

om områden som har en koppling till övergripande prioriteringar och mål men också om 

områden som av olika skäl varit extra aktuella.  

 

Återkommande ärenden: 

• Avtal om läkarutbildning 

• FoU-budgeten och fördelning av forskningsmedel 

• Pågående forsknings- och utvecklingsprojekt 

• Kommunikation om regionens arbete med forskning, utbildning och innovation 

• Specialistutbildningar för sjuksköterskor vid Mittuniversitetet 

• Sökande till regionaliserad läkarutbildning 

• Platser för verksamhetsförlagd utbildning (VFU) 

• AT-rankning och organisation för Allmäntjänstgöring (AT) 

• Införande av Bastjänstgöringen (BT) 

• Samverkansmöjligheter med kommunerna om utbildningar  

• Samverkan med Mittuniversitetet 

 

FoU-rådet har under mandatperioden haft fyra sammanträden varje år. Till skillnad från 

många andra politiska råd inom Region Jämtland Härjedalens organisation var det inget 

möte som ställdes in under coronapandemins mest intensiva perioder. Däremot var det 

några möten som kortades ner. Det utifrån beslut i den politiska ledningen om att prioritera 

de möten som hanterar ärenden av större betydelse utifrån ekonomi, lagstiftning, pandemi 

mm. 
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Sammanträden och ärenden under 2022 
 

Under 2022 har FoU-rådet haft fyra sammanträden. FoU-rådet har hanterat följande 

ärenden på sina möten: 

 

• Införande av Bas-tjänstgöring (BT)  

• Fördelning av FoU-medel  

• Initiativärende från Ann-Marie Johansson (S) om konsekvensanalys av 

större andel privata vårdgivare. (beslutsärende till regionstyrelsen)  

• Pågående utredningar om tjänstemannaorganisationen kopplat till FoUU 

• HTA-Norr (HTA=Health Technology Assessment)  

• Uppföljning av förutsättningar att ta emot studenter för verksamhetsförlagd 

utbildning (VFU) 

• Uppföljning av sökanden till regionaliserad läkarutbildning 

• Intentionsavtal med Mittuniversitetet 

• Information om Projektkontoret 

• Aktuella projekt (bland annat VÄLTeL) 

• Kommunikation av forsknings och utvecklingsfrågor externt och internt 

• Pre-Nobel 

 

FoU-rådet har framför allt följt ärendena genom att en sakkunnig tjänsteperson informerat 

om aktuell status i ärendet och rådets ledamöter har därefter kunnat ställa frågor. Sedan har 

rådet tagit ställning till hur ärendet ska tas vidare. 

 

Ärenden som återkommit på flera möten och där rådet begärt återkommande redovisningar 

har varit uppföljning av intag till den regionaliserade läkarutbildningen, möjligheten att ta 

emot studerande till verksamhetsförlagd utbildning (VFU) och information om aktuella 

projekt och aktuella frågor som Forsknings- och utvecklingsavdelningen arbetar med.  

 

Under 2022 har det också pågått ett särskilt arbete med att formalisera samverkan mellan 

Region Jämtland Härjedalen och Mittuniversitet. Arbetet har letts av en projektledare från 

Region Jämtland Härjedalen och en från Mittuniversitetet. FoU-rådet har under 

mandatperioden diskuterat behovet av en bra samverkan mellan dessa båda parter och har 

därför följd detta arbete på sina möten. Rådet deltog också på den samverkansdag som 

genomfördes under våren inom ramen för projektet. 

 

Vid flera möten har också FoU-rådet diskuterat betydelsen av att skapa större kunskap och 

engagemang hos medarbetare och medborgare om FoUs verksamhet och pågående projekt. 

I det sammanhanget har också ingått att diskutera hur Region Jämtland Härjedalens 

projektverksamhet kan kommuniceras på ett tydligare sätt. 

 

Regionstyrelsen utsåg i augusti Jörgen Larsson (C) som ny ordförande för FoU-rådet efter 

det att tidigare ordförande avsagts sig sina uppdrag. Jörgen hann därmed med två möten för 

FoU-rådet under 2022. Vilka förtroendevalda som ska ingå i FoU-rådet mandatperioden 

2023-2026 beslutas på regionfullmäktige den 7 december 2022.  
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År 2022 var också det första hela året i FoU-rådet för Bodil Landstad som tillträdde som ny 

FoU-direktör under hösten 2021.  

Ärenden som behandlats på rådets möten tidigare under mandatperioden. 
 

Utöver återkommande ärende som beskrivits ovan har rådet 2019, 2020 och 2021 arbetat 

med följande ärenden:  

 

2021 

• Riktad ALF-satsning mot primärvården  

• Primärvården som universitetsjukvårdsenhet (USVE) 

• Förenade tjänster Miun  

• Uppföljning av åtgärder utifrån granskning av FoUU-projekt  

• Tankar om framtiden för FoU-området  

2020 

• Nätverket European Innovation Partnership on Active and Healthy Ageing (EIP on 

AHA). 

• Regel för innovationsrättigheter för anställda inom Region Jämtland Härjedalen. 

(Beslutsärende som togs vidare till styrelsen) 

• Uppföljning av hur Coronapandemin har påverkat FoU 

• Uppföljning av KTC-Z 

• Redovisning av kostnader för läkarutbildningen 

• Hur FoU arbetar utifrån regionplanen 

• Implementation av Horizonprojektet C3-Cloud 

• Hur överförs FoU:s förmåga att söka och få europeiska fondmedel de till resten av 

Regionens verksamhet 

   2019 

• Nationellt FoU-bokslut 

• Skrivelse till Utbildningsdepartementet angående nedläggning av 

specialistutbildningar för sjuksköterskor 

• Översyn av reglemente för FoU-rådet (Beslutsärende som togs vidare till 

regionstyrelsen) 

• Högtidsdag för forskning  

• Fika efter en forskare  

• Utlysning forskningsmedel via Kvinnliga föreningen gamla Östersund 

• Förnyelse av avtal för Läkarprogrammet  

• Fribrev – Utveckling av utrustning för andningshjälp till nyfödda barn 

• Regelverk för fribrev och innovationer (Beslutsärende som togs vidare till 

regionstyrelsen) 

 

Summering och analys 
 
Sammantaget kan konstateras att FoU-rådet har en viktig roll i att bevaka aktuella och 

strategiska frågor inom områdena forskning, utveckling och utbildning och vid behov föra 

frågor vidare till regionstyrelsen. Under 2022 har FoU-rådet fortsatt att följa många av de 
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områden som rådet följt tidigare under mandatperioden. De områden som rådet följt har 

koppling till flera av Region Jämtland Härjedalens mest prioriterade områden, såsom 

kompetensförsörjning, samverkan med andra aktörer för länets utveckling och utveckling av 

nya arbetssätt. 

 

Utifrån det uppdrag FoU-rådet har så kan det konstateras att rådet fullföljt många av 

punkterna i reglementet. Framför allt vad gäller de punkter som handlar om att bevaka 

strategiska och övergripande frågor, få information om pågående forsknings- och 

innovationsprojekt, bevaka strategiska utbildningsfrågor samt hålla regionstyrelsen 

underrättad om mer övergripande skeenden och vid behov lyfta frågor till styrelsen för 

behandling. Till viss del har FoU-rådet också stimulerat samarbeten, men då framför allt 

med akademi, och rådet har också i begränsad mån representerat Region Jämtland 

Härjedalen i FoU-frågor i länet och i samverkan med norra sjukvårdsförbundet (NRF). 

Rådet har arbetat lite med bevakning av policyfrågor inklusive frågor utifrån ett 

jämställdhets-, jämlikhets- och miljöperspektiv.  

 

Anledningen till att rådet inte arbetat fullt ut med samtliga punkter i reglementet kan ha 

flera orsaker. Till skillnad från de två senaste mandatperioden har det under denna 

mandatperiod varit flera förändringar av rådets sammansättning. Både vad gäller 

förtroendevalda och tjänstepersoner. Det har till viss del försvårat möjligheten att få en 

kontinuitet i rådets arbete, vilket också inverkat på möjligheten att fullgöra rådets uppdrag 

enligt reglementet. Till skillnad från de två senaste mandatperioderna har inte alla 

ledamöter i FoU-rådet varit ordinarie ledamöter i regionstyrelsen. Det har till viss del 

försvårat möjligheten att föra frågor vidare till den politiska ledningen och relevanta 

nätverk, om till exempel budgetfrågor, verksamhetsplanering och aktuella 

utvecklingsområden. Vidare har naturligtvis Coronapandemin påverkat rådets arbete. 

 
När rådets ledamöter under mandatperioden diskuterat rådets uppdrag har ledamöterna 

också konstaterat att FoU-rådet har ett viktigt uppdrag att arbeta med utveckling av 

områdena forskning, utbildning och utveckling, samt att till medarbetare och medborgarna i 

länet nå ut med information om att dessa frågor är en viktig del av Region Jämtland 

Härjedalens uppdrag. Ledamöterna har ansett att de på ett bra sätt får fördjupad 

information om pågående arbeten och har haft möjlighet att bevaka strategiska och 

övergripande utvecklingsarbeten. Ledamöterna har också diskuterat hur rådets arbete kan 

utvecklas. De har framfört betydelsen av att utveckla processen med att utifrån ett politiskt 

perspektiv föra frågor vidare till relevanta organ och nätverk. Ledamöterna har också 

diskuterat behovet av att bli mer delaktiga i planerings- och budgetprocessen i de delar som 

rör FoU-rådets uppdrag. En annan del som återkommande diskuterats i rådet är betydelsen 

av att nå ut till fler om de arbeten som genomförs inom FoU-området. Det nya 

projektkontoret skulle kunna knytas till FoU-rådet för att fånga in en översikt av aktuella 

projekt som Region Jämtland Härjedalen arbetar med. Även Region Jämtland Härjedalens 

övergripande arbete med utbildningar borde kunna bevakas tydligare. 

 

Utifrån de utmaningar som finns kring kompetensförsörjning anser rådets ledamöter att det 

är viktigt att fortsätta bevaka samverkan mellan Region Jämtland Härjedalen och 

Mittuniversitetet. Ledamöterna ser det som ett viktigt medskick till det nya FoU-rådet för 

kommande mandatperiod. Andra områden som FoU-rådets ledamöter anser är viktiga att 

arbeta vidare med är hur frågor inom forskning, utbildning och utveckling kan nå ut till fler, 
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både internt och externt, och hur kommunikation kring dessa områden kan utvecklas på ett 

mer strategiskt sätt. Även möjligheter att stimulera och uppmärksamma forskning inom 

andra verksamhetsområden än hälso- och sjukvård, exempelvis regional utveckling, borde 

vara ett prioriterat område kommande mandatperiod. Men då krävs att särskilda medel 

avsätts för ändamålet. 

 


